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Peste 280.000 de companii au fonduri proprii negative; Precup (Cancelaria

premierului): o schema de minimis le-ar putea sustine investitiile

Companiile care se confrunta cu problema fondurilor proprii  negative pot fi ajutate printr-o schema de

minimis pentru a le sustine  investitiile, a declarat, marti, într-o conferinta de specialitate,  Mihai Precup,

secretar de stat în Cancelaria prim-ministrului si  presedintele Consiliul Interministerial pentru aplicarea

politicii în  domeniul ajutorului de stat.

"Anul trecut, a fost un record de peste patru miliarde de euro investiti  direct în economia României. În ultimii ani,

Guvernul a facut pasi  importanti în ceea ce priveste sustinerea investitiilor, atât pentru  companii, cât si pentru

sectorul public. Ştiti bine ca ne confruntam cu o  mare problema la nivel national, în sensul ca din aproape 900.000

de  companii, vreo 280 si ceva de mii sunt companii cu fonduri proprii  negative. Vorbim de câteva miliarde de

euro, bani care lipsesc din  bilantul companiilor. Daca ne uitam mai granular, vom vedea ca vreo 80%  dintre

aceste au fonduri proprii negative pâna în 200.000 de lei. Apropo  de ajutoarele de stat si schemele de minimis,

s-ar putea gândi o schema  de minimis tocmai pentru a sustine investitiile acestor companii,  statul neputând sa

intervina direct în capitalul lor. Sa punem pe masa o  schema de minimis, astfel încât sa stimulam compania sa

faca investitii  prin intermediul capitalului. În toate sedintele comitetului de  supraveghere macroprudentiala de la

BNR, concluzia univoca a fost  bancarizarea scazuta la nivel national, companiile cu fonduri proprii  negative fiind

una dintre dintre marile provocari", a subliniat Precup.

Acesta a adaugat ca, prin ajutoarele de stat, trebuie sustinute  companiile mari pentru ca impactul sa fie direct

asupra economiei  nationale.

"De curând, principalul anunt a fost cel de aproape doua miliarde de  euro ajutoare de stat pentru reindustrializarea

României, pentru  companiile mari din domeniul industrial. Acesta are mai multe segmente.  Pe de o parte, vizeaza

companiile din zone mai putin dezvoltate, unde  PIB-ul per capita este sub nivelul mediei nationale, tocmai pentru

a  stimula aceste companii sa faca investitii în aceste zone, sa angajeze  oameni si sa creasca întreaga societate.

Dupa aceea vorbim despre  ajutoare de stat de vreun miliard de euro pentru companii care sunt  profitabile. Sunt

companii mari care au un impact direct asupra PIB-ului  României si care doresc sa faca investitii cu o anumita

economie de  energie, pentru ca banii respectivi vin pe filiera certificatelor verzi  si atunci exista o conditionalitate

din aceasta perspectiva. Mai avem  înca un pachet, de a sustine companii care produc materii prime în  domeniu

industrial. Cred foarte tare ca prin ajutoarele de stat trebuie  sa sustinem companiile mari. Daca ne uitam la

economia României, o sa  vedem ca este foarte polarizata atât în ceea ce priveste companiile de  stat, cât si

companiile private. La nivel national, sa spunem, avem  undeva la 5% - 6% dintre companii care produc undeva pe

la 70% - 80% din  PIB-ul României. Daca vrem sa avem un impact direct asupra asupra  economiei nationale, clar

ajutând companiile mari, vom avea rezultate  directe", a mentionat oficialul guvernamental.

În acelasi context, Mihai Precup a punctat faptul ca o schema de ajutor  de stat ar trebui sa fie aplicata si

companiilor profitabile din  sectorul agroalimentar.

"În urmatorul pachet guvernamental trebuie sa venim si cu o schema de  sustinere pentru companiile profitabile

care merg bine din sectorul  agroalimentar. Daca ne uitam la deficitul balantei comerciale din  România, vom

vedea ca peste 10% din acesta, undeva la 2,3 miliarde de  euro, este generat de zece produse agroalimentare. În

aceasta  perspectiva, în plus fata de ceea ce face Ministerul Agriculturii acum,  din punctul meu de vedere o

schema de ajutor mai mult sociala, pentru ca  da câte 1.000 - 10.000 de euro agricultorilor, trebuie sa ne gândim la 

companiile mari care sunt deja performate în sectorul acesta  agroalimentar si care sunt mai ales performante pe

cele zece produse  unde noi suntem deficitari. Eu chiar am facut o propunere cu o schema de  mezanin, cu un

împrumut mezanin. Ce înseamna asta? Înseamna ca ai  companii care merg bine, sunt bancabile, au facut o unitate
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de productie  pe fondul proprii si pe banii bancilor, dar din punct de vedere al  legislatiei si-au atins nivelul maxim

în ceea ce priveste gradul de  îndatorare. Rolul statului este sa vina sa ajute acea companie sa mai  faca înca o

unitate de productie, sa aduca bani mai riscanti pentru  stat, dar care vor genera un efect multiplicator foarte mare",

a  explicat Mihai Precup.

Programul guvernamental de investitii, obiectivele din Planul National  de Redresare si Rezilienta (PNRR) pentru

2024-2025 si fondurile europene  din cadrul multianual pentru România sunt doar câteva dintre subiectele  de

discutie propuse în cadrul conferintei "RoInvest - Editia a V-a",  organizata marti, la Bucuresti.
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